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REVISTA PRESEI 

 

 Decizii importante așteptate astăzi: regulile de protecție la alegeri, 

redeschiderea teatrelor, a cinematografelor și a restaurantelor 

Comitetul Naţional pentru Situaţii de Urgenţă se reuneşte în această după-amiază 

pentru a dezbate ordinul comun privind regulile de protecţie sanitară pe timpul 

campaniei electorale, dar şi măsurile referitoare la redeschiderea teatrelor, 

cinematografelor şi a restaurantelor. Premierul Ludovic Orban are trecută în 

agendă, de la ora 15.00, o întâlnire cu reprezentanții sectorului ospitalității, 

HORECA. 

Potrivit premierului Ludovic Orban, vor fi dezbătute mai multe subiecte: 

- completarea hotărârii de guvern privind starea de alertă, pentru a introduce 

anumite reguli de desfăşurare a campaniei şi baza pentru ordinul comun al 

Ministerului Afacerilor Interne, Ministerului Sănătăţii şi preşedintelui Autorităţii 

Electorale Permanente cu regulile sanitare de desfăşurare a campaniei şi de 

desfăşurare a zilei votului; 

- reluarea activităţii în teatre, cinematografe; 

- reluarea activităţii în restaurante din spaţii închise. 

 

Referitor la restaurante, premierul a arătat că există o propunere ca activitatea 

acestora să nu fie încă redeschisă în zonele unde există un nivel de răspândire a 

virusului peste un anumit număr de cazuri în ultimele 14 zile. 

 

"Mâine vom avea o întâlnire la ora 15,00 şi cu reprezentanţii industriei ospitalităţii, 

care a fost solicitată de cele 4 organizaţii profesionale din domeniu. Vom ţine cont 

şi de punctul lor de vedere, astfel încât să luăm o decizie care, pe de-o parte, să 

permită reluarea unor activităţi importante din viaţa culturală, reluarea activităţilor 

economice în spaţii închise de tip restaurant, dar, pe de altă parte, să şi reducem la 

maxim riscul de răspândire a virusului", a explicat Orban, citat de Agerpres. 

(Sursa: Agerpres) 

https://www.agerpres.ro/politica/2020/08/26/reguli-de-protectie-la-alegeri-redeschiderea-teatrelor-cinematografelor-si-restaurantelor-discutate-miercuri--562169
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 A expirat termenul dat ministrului Oros! Fermierii ies mâine cu tractoarele 

în stradă! 

Fermierii se țin de cuvânt și ies în stradă cu utilajele, nemulțumiți de faptul că cei 

din conducerea ministerului Agriculturii nu fac nimic pentru rezolvarea 

problemelor cu care se confruntă agricultura românească! La începutul lunii 

august, Grupul de Inițiativă Civică al Producătorilor Agricoli din Dobrogea a 

anunțat că dacă în termen de trei săptămâni, guvernanții români nu vor rezolva 

problema amânării ratelor la bănci și a leasingurilor care nu pot fi achitate la 

termen de către agricultorii români din cauză că au nu avut ce să recolteze, și 

implicit nu au avut încasări, vor recurge la acțiuni de protest. Acum, după ce cele 

trei săptămâni pe care cei din conducere le-au avut la dispoziție pentru rezolvarea 

acestei probleme, fermierii se văd nevoiți să iasă cu utilajele în stradă, așa cum au 

promis. 

Mircea Chipăilă, unul dintre cei care au anunțat încă de la început organizarea 

acțiunilor de protest de către fermierii români față de modul în care ministerul 

Agriculturii gestionează problemele cu care se confruntă în acest moment 

agricultura românească, a declarat că agricultorii vor ieși în stradă cu utilajele. 

”În perioada asta nu putem organiza un protest, dar sunt fermieri care vor ieşi în 

stradă cu utilajele. Anul ăsta nu am recoltat. Nu mă interesează politica. Nu 

despăgubirile ne interesează în mod special, vrem să fie declarată zona calamitată, 

ca să putem fi pe picior de egalitate cu cei cu care negociem. Domnul Oros este din 

alt film. La noi competiţia este reală, eşti bun rămâi, dacă nu faci faţă pleci. Dânsul 

ne spune dimineaţa că ne dă banii în august, la 12 ne spune că nu îi mai avem, 

seara că sunt sume forfetare. Apoi o luăm de la capăt”, a declarat Mircea Chipăilă, 

fermier din Dobrogea, la Antena 3. 

Grupul de Inițiativă Civică al Producătorilor Agricoli din Dobrogea, mișcare ce a 

luat naștere în mod spontan ca urmare a nemulțumirilor legate de deciziile 

neinspirate ale autorităților din sector, cataloga, la începutul lunii august, situația 

din agricultură ca fiind dramatică. ”Din păcate astăzi ne unește un lucru nefericit – 

situația dramatică a agriculturii din Dobrogea. Le mulțumesc numeroșilor fermieri 

din zonele limitrofe care s-au alăturat.  
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Urmare a faptului că inițiativa privind amânarea ratelor a fost contestată, solicităm 

OUG pentru suspendarea ratelor pentru o perioadă de minim un an de zile. Din 

punctul nostru de vedere, este o măsură bună. Nu are niciun impact bugetar, ci 

poate fi chiar un beneficiu. Suspendarea ratelor este similară cu cea acordată în 

luna martie, pentru perosoanele fizice și juridice . Avantajul acestei măsuri este 

acela că vine în întâmpinarea băncilor. În lipsa acestei măsuri, băncile ”ar fi 

obligate să facă restructurări de credite. Ar veni în avantajul lor că nu ar mai 

calcula provizioane. 99% vom fi pe pierderi. Dobrogea este o zonă specială. Peste 

450.000 de hectare sunt afectate la nivelul județului Constanța, o treime din 

suprafața totală afectată la nivel național”, a spus unul dintre fermierii nemulțumiți. 

(Sursa:  agrointel.ro) 

 

 Camera Deputaţilor: Personalul didactic medico-farmaceutic beneficiază de 

o indemnizaţie de 50% din salariul de bază 

În spitale, ambulatorii sau în alte unităţi, după caz, se pot desfăşura activităţi de 

învăţământ medico-farmaceutic postliceal, universitar şi postuniversitar, iar 

personalul medico-farmaceutic beneficiază de o indemnizaţie de 50% din salariul 

de bază al funcţiei de medic, medic stomatolog sau farmacist, au decis, marţi, 

deputaţii. Au adoptat un proiect de lege pentru modificarea şi completarea Legii 

nr.95/2006 privind reforma în domeniul sănătăţii, relatează Agerpres. 

S-au înregistrat 253 de voturi "pentru", 22 "împotrivă", o abţinere şi un deputat nu 

a votat. 

Potrivit unui amendament al Comisiei de sănătate adus articolului 165, "În spital, 

în ambulatoriile de specialitate sau în alte unităţi, după caz, se pot desfăşura şi 

activităţi de învăţământ medico-farmaceutic, postliceal, universitar şi 

postuniversitar, precum şi activităţi de cercetare ştiinţifică medicală. Aceste 

activităţi se desfăşoară sub îndrumarea personalului didactic integrat. Activităţile 

de învăţământ şi cercetare vor fi astfel organizate încât să consolideze calitatea 

actului medical, cu respectarea drepturilor pacienţilor, a eticii şi deontologiei 

medicale". 

https://www.agerpres.ro/viata-parlamentara/2020/08/25/camera-deputatilor-personalul-didactic-medico-farmaceutic-beneficiaza-de-o-indemnizatie-de-50-din-salariul-de-baza--561995
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Potrivit unui alt amendament, personalul didactic medico-farmaceutic din 

universităţi care au în structură facultăţi de medicină, medicină dentară şi farmacie 

acreditate beneficiază de integrare clinică în unităţile şi instituţiile din subordinea, 

coordonarea sau sub autoritatea Ministerului Sănătăţii, în unităţile medicale din 

subordinea ministerelor şi instituţiilor cu reţea sanitară proprie, în unităţile şi 

instituţiile medicale din subordinea autorităţilor administraţiei publice locale, 

precum şi în spitale şi cabinete private. 

Începând cu drepturile salariale aferente lunii ianuarie 2021, această categorie de 

cadre didactice, care desfăşoară activitate integrată, beneficiază şi de o 

indemnizaţie lunară egală cu 50% din salariul de bază al funcţiei de medic, medic 

stomatolog sau farmacist, corespunzător vechimii în muncă şi gradului profesional 

deţinut. Indemnizaţia prevăzută de proiectul de lege se suportă de la bugetul de 

stat. 

Parlamentarii USR au votat împotriva acestui proiect de lege, iniţiat de deputatul 

PNL Florin Roman. 

Camera Deputaţilor este decizională în cazul acestui proiect de lege, fiind adoptat 

de Senat. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Peste 131.000 de romani s-au angajat prin intermediul ANOFM in primele 

sapte luni din 2020 

Agentia Nationala pentru Ocuparea Fortei de Munca (ANOFM) a anuntat ca, in 

primele sapte luni ale acestui an, ca urmare a aplicarii masurilor de stimulare a 

ocuparii, au fost incadrate in munca 131.010 persoane. 

 

Potrivit ANOFM, din totalul persoanelor ocupate pana la 31 iulie 2020, 52.461 au 

peste 45 de ani, 30.751 au varsta cuprinsa intre 35 si 45 de ani, 25.088 au intre 25 

si 35 de ani, iar 22.710 sunt tineri sub 25 de ani (dintre care 14.492 tineri NEET). 

 

Cele mai multe persoane incadrate sunt barbati (72.299), numarul femeilor fiind de 

58.711. 
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In functie de rezidenta, 68.025 de persoane angajate in perioada de referinta provin 

din mediul urban, iar 62.985 de persoane sunt din mediul rural. 

 

Nivelul de pregatire al persoanelor pentru care a fost identificat un loc de munca 

arata ca cele mai multe au studii liceale (44.581), profesionale (32.610), gimnaziale 

(28.377), 11.727 fiind cu studii universitare. 

 

Din numarul total de persoane incadrate prin intermediul ANOFM in primele sapte 

luni ale anului 2020, 71.280 fac parte din categoria celor greu sau foarte greu 

ocupabile. Incadrarea intr-o categorie de ocupabilitate se realizeaza ca urmare a 

activitatii de profilare a persoanelor inregistrate in evidentele ANOFM, precizeaza 

reprezentantii Agentiei. 

 

Un clasament al judetelor cu cele mai multe persoane angajate arata ca Timis 

ocupa primul loc (8.296), urmat de Neamt (6.650) si Suceava (6.452). 

 

Pentru integrarea pe piata muncii, persoanele aflate in cautarea unui loc de munca 

inregistrate in baza de date a agentiei teritoriale pentru ocuparea fortei de munca 

unde au domiciliul sau resedinta beneficiaza de pachete personalizate de masuri 

active prevazute de Legea nr.76/2002 privind sistemul asigurarilor pentru somaj si 

stimularea ocuparii fortei de munca, modificata si completata. 

 

In primele sapte luni ale anului 2020, numarul persoanelor care au beneficiat de 

asistenta pentru inregistrarea in evidenta ca persoane in cautare de loc de munca, in 

vederea asigurarii protectiei sociale privind acordarea indemnizatiei de somaj sau 

cuprinderea in masuri active, a fost de 307.798. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

 

 

https://ziare.com/social/rural/
https://ziare.com/social/somaj/
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 Camera Deputatilor a adoptat un proiect prin care cresc salariile 

personalului de la Administratia Rezervatiei Biosferei "Delta Dunarii" 

Camera Deputatilor a adoptat marti, decizional, un proiect de lege prin care nivelul 

de salarizare pentru personalul care lucreaza in Administratia Rezervatiei Biosferei 

"Delta Dunarii", sa fie similar cu cel din administratia centrala. Initiativa 

legislativa a PSD a fost adoptata cu 184 voturi "pentru", 90 "impotriva" si cinci 

abtineri. Legea merge la promulgare. 

 

Proiectul de lege are ca obiect de reglementare modificarea si completarea Legii-

cadru nr.153/2017, interventiile legislative vizand modificarea nivelului de 

salarizare prevazut de lege pentru personalul care lucreaza in cadrul Administratiei 

Rezervatiei Biosferei "Delta Dunarii", astfel incat acestea sa fie similare cu cele 

din administratia centrala. 

 

"Personalul care ocupa functia de asistent medical-sef pe unitate beneficiaza de 

majorarea salariului de baza cu 15% daca isi desfasoara activitatea intr-un spital cu 

un numar de paturi cuprins intre 250 si 400, respectiv cu 7,5% daca isi desfasoara 

activitatea intr-un spital cu un numar de paturi mai mic de 250. 

 

Personalul din cadrul Administratiei Rezervatiei Biosferei "Delta Dunarii" si 

comisariatul Rezervatiei Biosferei "Delta Dunarii" din cadrul Garzii Nationale de 

Mediu, care isi desfasoara activitatea in teritoriul rezervatiei, beneficiaza de un 

spor de izolare de pana la 20% din salariul de baza, care nu se ia in calcul la limita 

sporurilor prevazuta la art. 25. Sporul se acorda proportional cu timpul lucrat in 

rezervatie." 

- Incepand cu luna urmatoare celei in care intra in vigoare prezenta lege, salariile 

de baza de care beneficiaza personalul din cadrul institutiilor si unitatilor aflate in 

subordinea Ministerului Tineretului si Sportului, se stabilesc la nivelul prevazut de 

lege pentru anul 2021. (2) Prevederile alin.(1) nu se aplica personalului care a 

beneficiat de majorarile salariale prevazute de Legea nr.156/2020 pentru 

modificarea Legii-cadru nr. 153/2017 privind salarizarea personalului platit din 

fonduri publice. 

 

- Prevederile art.I intra in vigoare la data de 1 ianuarie 2021", prevede proiectul de 

lege. 

 

 

https://ziare.com/psd/
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Senatul a adoptat pe 23 aprilie proiectul de lege, iar Camera Deputatilor a aprobat 

initiativa ca for decizional. Prin urmare legea ajunge pe masa presedintelui Klaus 

Iohannis pentru promulgare. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 UPDATE Ministrul de Interne, absent de la audieri in Comisia 

''Sparanghelul''. Va fi rechemat in Parlament impreuna cu ministrul 

Transporturilor, Lucian Bode 

Ministrul Afacerilor Interne, Marcel Vela, a declinat marti, 25 august, invitatia la 

audieri in Comisia parlamentara de ancheta privind romanii care au plecat la cules 

de sparanghel. 

 

Potrivit presedintelui acestei Comisii de ancheta, senatorul PSD Radu Oprea, 

agenda incarcata a ministrului si o deplasare in tara l-au impiedicat pe acesta sa 

vina marti in Parlament. 

 

Radu Oprea a precizat ca urmatoarea invitatie la audieri pentru ministrul Vela este 

pentru marti, 1 septembrie, data la care va fi chemat si ministrul 

Transporturilor, Lucian Bode. 

 

"Eu il rog pe domnul ministru Vela sa vina in fata Comisiei de ancheta, sa vina sa 

raspunda intrebarilor deputatilor si senatorilor pentru ca asa este corect. Trebuie sa 

raspunda, cu certitudine, unor intrebari care pana astazi nu au primit raspuns, cum 

ar fi de exemplu - de ce in Ordonanta Militara 7 a aparut articolul 10 care a dat 

dreptul curselor charter sa fie operate pe aeroporturile din tara? (...) Cred ca nu 

trebuie sa fie speriat, nu are de ce sa se teama sa vina in fata Comisiei de ancheta si 

sa raspunda unor intrebari care framanta opinia publica din Romania", a spus 

Oprea. 

 

De asemenea, martea viitoare vor fi invitati la Comisie reprezentanti ai ITM Cluj, 

ai unor firme de transport si de intermediere a fortei de munca. 

 

El a mai spus ca a primit in aceasta saptamana raspunsuri de la companiile care au 

facut zboruri charter si de la firme din Romania care au transportat muncitorii 

sezonieri catre Aeroportul de la Cluj si ca a intrat in posesia unor facturi deja 

platite de catre asociatii de ferme din Germania. 

https://ziare.com/klaus-johannis/
https://ziare.com/klaus-johannis/
https://ziare.com/marcel-vela/
https://ziare.com/stiri/ancheta/
https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/lucian-bode/
https://ziare.com/stiri/transport/
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"Vedem deja ca exista organizatori. Nu este o ilegalitate in aceasta chestiune. 

Important este ca, din ceea ce am vazut noi, Guvernului Orban nu i-a pasat de 

oameni. (...) Au fost peste 1.900 de oameni care s-au inghesuit intr-o perioada in 

care nu aveam voie sa iesim din casa decat in baza unor declaratii", a explicat 

acesta. 

 

Senatorul PSD a mentionat ca va prezenta concluziile deplasarii sale la Suceava 

atunci cand ministrul Vela va veni la comisie. 

 

"Promit ca, daca data viitoare nu se va prezenta (n.r. - ministrul Vela), voi face 

publice aceste documente", a transmis Oprea. 

 

Acesta a mentionat ca va solicita Birourilor permanente reunite ale Senatului si 

Camerei Deputatilor prelungirea, pentru a doua oara, cu inca 30 de zile a activitatii 

acestei comisii. 

 

Parlamentul a aprobat constituirea acestei comisii la solicitarea liderilor PSD, Pro 

Romania si ALDE. 

 

Comisia are rolul de a verifica legalitatea deplasarii celor aproximativ 2.000 de 

cetateni romani, in noaptea de 8 spre 9 aprilie, din localitatile lor de origine, unele 

aflate in carantina cu stricta supraveghere militara, la Aeroportul International 

''Avram Iancu'' din Cluj-Napoca, in conditiile in care Ordonanta Militara nr. 2 

indica foarte clar exceptiile de la interdictia deplasarii persoanelor fizice. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Proiectul de lege privind regimul armelor si munitiilor - retrimis la comisii. 

Drula: "Prin amendamentul PSD, o serie intreaga de infractori, sa zicem 

proxenetii, vor putea obtine arme de foc" 

Deputatii au decis, marti, 25 august, cu majoritate de voturi, retrimiterea din nou la 

comisiile de specialitate (juridica si de aparare) a proiectului de lege pentru 

modificarea si completarea Legii nr.295/2004 privind regimul armelor si al 

munitiilor. 

 

 

https://ziare.com/alde/
https://ziare.com/avram-iancu/
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Liderul deputatilor USR, Catalin Drula, a solicitat retrimiterea la comisii pentru a 

se lua puncte de vedere la acest proiect din partea asociatiilor profesionale, a 

Guvernului, a magistratilor, argumentand ca "acest proiect de lege inlesneste 

obtinerea armelor letale pentru infractori, inclusiv pentru Liviu Dragnea". 

 

"Asa cum este in prezent, este interzisa obtinerea de permise pentru arme letale (...) 

de catre cei care au savarsit infractiuni cu intentie si cei care sunt condamnati la 

pedepse cu executare mai mari de un an. (...) Vine in acest proiect o modificare de 

la PSD care introduce si conditia ca infractiunea sa fi fost savarsita cu violenta. 

Prin amendamentul introdus de PSD, o serie intreaga de infractori, sa zicem 

proxenetii, de exemplu, condamnati definitiv la pedepse cu executare, vor putea 

obtine arme de foc. Printre altele, Liviu Dragnea va putea obtine permis de arma 

letala si in general orice fel de infractiune, atat de gulere albe, dar si celelalte care 

sunt conexe celor savarsite cu violenta - proxenetism, trafic de persoane (...) E clar 

ca e o lege cu dedicatie, niste baieti condamnati pentru coruptie vor sa-si ia permis 

de arma letala - nu stiu in cine vor sa traga, Dar, facand asta, scapati permise de 

arme letale si unor sefi de mafie sau poate chiar astia duc agenda PSD mai 

departe", a afirmat deputatul USR. 

 

Potrivit acestuia, "nu poate fi adoptat pe repede-inainte un proiect care pare cu 

dedicatie pentru clanuri". 

 

Presedintele de sedinta, Florin Iordache, a solicitat reanalizarea amendamentului. 

"Infractiunile la care face referire domnul Drula sunt exceptate de a putea avea 

arma. Amendamentul cuprinde cel putin trei grupuri parlamentare - deci este o 

dezinformare marca USR", a sustinut Iordache. 

 

Retrimiterea la comisiile de specialitate a fost anuntata si de deputatul PNL Victor 

Paul Dobre. 

 

"In Comisia de aparare am dat un raport corect, un raport care a fost convenit si cu 

Ministerul de Interne, un raport care venea si in sprjinul rezolvarii acestei probleme 

de reglementare. Ceea ce m-a surprins si pe mine, si pe colegii mei este faptul ca 

tocmai in Comisia juridica s-a permis aceasta relaxare, s-a permis extinderea 

dreptului de a obtine autorizatie si pentru o serie intreaga de oameni care intra in 

categoriile pe care le-a mentionat colegul antevorbitor (Drula - n.r.). Din aceste 

considerente am cerut si ieri, in dezbaterile din Comisia de aparare, cerem si in 

continuare, sa ramanem la formula stabilita initial, tocmai pentru a apara sanatatea, 

cetatenii", a spus deputatul PNL. 

https://ziare.com/usr/
https://ziare.com/liviu-dragnea/
https://ziare.com/stiri/arme/
https://ziare.com/stiri/infractiuni/
https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/stiri/violenta/
https://ziare.com/stiri/trafic/
https://ziare.com/stiri/coruptie/
https://ziare.com/florin-iordache/
https://ziare.com/pnl/
https://ziare.com/victor-paul-dobre/
https://ziare.com/victor-paul-dobre/
https://ziare.com/psd/pnl-stiri/
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Potrivit unui amendament adoptat de Comisia juridica, pot obtine autorizatie de 

procurare a armelor letale si persoanele care "nu au fost condamnate, prin hotarare 

judecatoreasca ramas definitiva, la pedeapsa detentiunii pe viata sau pedeapsa 

inchisorii mai mare de un an, cu executare, pentru infractiuni savarsite cu violenta 

si comise cu intentie, prevazute de Codul penal, ori pentru infractiuni privind 

prevenirea si combaterea traficului si consumului ilicit de droguri". 

 

Amendamentul apartine deputatului PSD Vlad Bontea, potrivit raportului Comisiei 

juridice. In forma initiala, puteau detine arme persoanele care "nu au fost 

condamnate, prin hotarare judecatoreasca ramasa definitiva, la pedeapsa 

detentiunii pe viata sau pedeapsa inchisorii mai mare de un an, cu executare, pentru 

infractiuni comise cu intentie". 

 

Proiectul a fost respins de Senat pe 23 iunie, Camera Deputatilor fiind astfel for 

decizional. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Premierul sustine ca programul de inzestrare a Armatei trebuie sa genereze 

o relansare a industriei de aparare a Romaniei 

Programul de inzestrare a Armatei trebuie sa genereze o relansare a industriei de 

aparare din Romania, atat prin firme autohtone, cat si prin firme partenere, a 

declarat marti prim-ministrul Ludovic Orban. 

 

"Astazi se inaugureaza oficial lucrarile pentru realizarea unei investitii intr-o 

capacitate de productie in Romania, o investitie care valoreaza aproximativ 50 de 

milioane de euro, investitie care va crea in prima faza 200 de locuri de munca 

directe in aceasta capacitate de productie, dar, de asemenea, prin toate contractele 

cu furnizori autohtoni va genera dinamica economica, locuri de munca 

suplimentare. (...) 

 

Aceasta investitie este realizata in cadrul offsetului aferent contractului de 

inzestrare a Armatei Romane cu vehicule produse de IVECO Defence.  

 

 

https://ziare.com/stiri/droguri/
https://ziare.com/ludovic-orban/
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Trebuie sa mai spun inca o data care este politica Guvernului pe care-l conduc - 

fructificarea programului de inzestrare a Armatei, un program pe 10 ani de zile, 

care prevede alocarea unei sume de 90 de miliarde, aproximativ, pentru 

dezvoltarea capabilitatilor defensive, pentru cresterea capacitatii Armatei Romane 

de a face fata oricarei provocari. 

 

Acest program de inzestrare in viziunea noastra trebuie sa aduca investitii in cadrul 

politicilor de offset care sa creasca capacitatile de productie din Romania, care sa 

asigure transfer tehnologic, care sa dezvolte, de asemenea, noi capabilitati de 

inovare, de cercetare si de dezvoltare. Programul de inzestrare trebuie sa genereze 

o relansare a productiei de aparare din Romania, atat prin firme autohtone, cat si 

prin firme partenere in cadrul acestui program de inzestrare a Armatei", a spus 

Ludovic Orban, la Petresti (judetul Dambovita), unde a participat la prezentarea 

proiectului companiei IVECO privind realizarea fabricii de asamblare 

autocamioane. 

 

El a mentionat ca deja a fost semnat in cadrul programului de inzestrare un prim 

contract important la intreprinderea de Avioane Craiova, in valoare de 57 de 

milioane de euro pentru modernizarea avionului de fabricatie romaneasca "Soim". 

 

"Astazi continua aceasta politica de dezvoltare industriala aferenta programului de 

inzestrare a Armatei Romane prin aceasta investitie, o investitie extrem de 

importanta, pentru ca nu numai ca va genera locuri de munca, dar va aduce 

tehnologie. (...) De asemenea, foarte multi romani vor parcurge etape de training, 

astfel incat sa-si dezvolte abilitatile si capacitatea de a manui aceste utilaje 

moderne", a precizat Orban. 

 

Saluta decizia IVECO 

 

In context, premierul a salutat decizia companiei IVECO de a se stabili ca si centru 

regional in Romania, la Bucuresti, de a-si infiinta, practic, "cartierul general" in 

tara noastra pentru Europa Centrala si de Est. 

 

"Sunt convins ca aceasta investitie este o investitie serioasa, va fi urmata de alte 

investitii serioase, care sa genereze dezvoltare economica pentru Romania, care sa 

creeze locuri de munca bine platite, pentru ca se stie ca in industria de aparare, din 

cauza tehnologiilor ridicate ca nivel, mana de lucru este o mana cu pregatire 

superioara si salariile in industria de aparare sunt salarii peste medie", a spus 

Orban. 
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Colaborare buna cu Italia 

 

Seful Executivului a subliniat, totodata, "colaborarea economica remarcabila" 

dintre Italia si Romania. 

 

"In Romania sunt zeci de mii de firme, sunt cel putin 24 de mii de firme active cu 

capital italian, care au dezvoltat afaceri in Romania, care au creat locuri de munca. 

De asemenea, trebuie sa stiti ca si in Italia sunt aproximativ 26.000 de societati 

care au cel putin un actionar roman si vreo cateva zeci de mii de intreprinderi 

individuale care au fost realizate de romani. Italia este al doilea partener comercial 

al Romaniei, dupa Germania, si Italia este un prieten atat in colaborarea 

economica, cat si in colaborarea in toate celelalte domenii de activitate, intre 

Romania si Italia existand o relatie de prietenie si de parteneriat extrem de 

important", a mai declarat Orban. 

 

Seful Executivului este insotit in vizita de lucru pe care o efectueaza in judetul 

Dambovita de Virgil Popescu, ministrul Economiei, Nicolae Ciuca, ministrul 

Apararii, si Lucian Bode, ministrul Transporturilor. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 BNR: Soldul creditului neguvernamental a crescut in iulie 2020 cu 0,8% 

Soldul creditului neguvernamental acordat de institutiile de credit a crescut in luna 

iulie a acestui an cu 0,8% fata de luna iunie 2020 (evolutie similara si in termeni 

reali), pana la nivelul de 272,164 miliarde de lei, informeaza Banca Nationala a 

Romaniei printr-un comunicat remis, marti. 

 

Creditul in lei, cu o pondere de 68,2% in totalul creditului neguvernamental, s-a 

majorat cu 1,3%, iar creditul in valuta exprimat in lei, cu o pondere de 31,8% in 

totalul creditului neguvernamental, a scazut cu 0,4% (exprimat in euro, indicatorul 

a scazut cu 0,2%). 

 

Comparativ cu aceeasi perioada a anului 2019, creditul neguvernamental a 

inregistrat o crestere de 3,6% (0,8% in termeni reali), pe seama avansului cu 6,1% 

al componentei in lei (3,2% in termeni reali) si a scaderii cu 1,3% a componentei in 

valuta exprimata in lei (scaderea a fost de 3,3% daca indicatorul este exprimat in 

euro). 

 

https://ziare.com/stiri/vizita/
https://ziare.com/virgil-popescu/
https://ziare.com/nicolae-ciuca/
https://ziare.com/lucian-bode/
https://ziare.com/ludovic-orban/ministrul-transporturilor-stiri/
https://ziare.com/bani/credit/
https://ziare.com/bani/valuta/
https://ziare.com/bani/euro/
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Creditul guvernamental a crescut in luna iulie 2020 cu 1,6% fata de luna iunie 

2020, pana la 133,507 miliarde de lei. In raport cu iulie 2019, acesta a crescut cu 

29,5% (26,0% in termeni reali). 

 

Masa monetara in sens larg (M3) a inregistrat la sfarsitul lunii iulie 2020 un sold de 

446,125 miliarde de lei. Aceasta a crescut cu 0,5% (atat in termeni nominali, cat si 

in termeni reali) fata de luna iunie 2020, iar in raport cu iulie 2019 s-a majorat cu 

14% (10,9% in termeni reali). 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Functia de presedinte al ANCOM este asimilata functiei de ministru. 

Proiectul de lege a fost adoptat de deputati 

 

Camera Deputatilor a adoptat marti, 25 august 2020, ca prim for sesizat, un proiect 

de lege prin care functia de presedinte al Autoritatii Nationale pentru Administrare 

si Reglementare in Comunicatii (ANCOM) este asimilata uneia de ministru, iar cea 

de vicepresedinte al institutie e asimilata functie de secretar de stat. 

 

Salariul presedintelui ANCOM se stabileste la nivelul a cinci salarii medii la 

nivelul institutiei, aferente lunii ianuarie a fiecarui an, mai prevede propunerea 

legislativa. 

 

Propunerea de lege are ca obiect de reglementare modificarea si completarea 

Ordonantei de urgenta a Guvernului 22/2009, privind infiintarea Autoritatii 

Nationale pentru Administrarea si Reglementarea in Comunicatii in sensul alinierii 

conducerii ANCOM, din punct de vedere al numirii si al conducerii, la modalitatea 

de functionare a conducerilor celorlalte organisme - autoritatii administrative 

autonome, cu personalitate juridica, aflate sub control parlamentar si finantate 

integral din venituri proprii, si anume Autoritatea Nationala de Reglementare in 

Domeniul Energiei si Autoritatea de Supraveghere Financiara. 

 

Proiectul a fost adoptat de catre deputati cu 182 de voturi "pentru", 93 "impotriva", 

doua abtineri si un deputat nu a votat. 
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Initiativa apartine liderului deputatilor PSD Alfred Simonis, 

deputatului PNL Gabriel Andronache, deputatului UDMR Marton Arpad-Francisc, 

deputatului PMP Ioan Cupa, deputatului Pro Romania Emanuel Havrici si 

reprezentantul minoritatilor Andi-Gabriel Grosaru. 

 

Liderul deputatilor PNL Florin Roman a anuntat ca liberalii vor vota impotriva si 

nu a exclus posibilitatea ca partidul sa atace acest proiect de lege la Curtea 

Constitutionala, daca va fi adoptat de Senat. 

 

Conducerea ANCOM e asigurata de un presedinte si doi vicepresedinti, mai 

prevede initiativa legislativa. 

 

Durata mandatului presedintelui si al vicepresedintilor ANCOM este de 6 ani, cu 

posibilitatea prelungirii pe aceeasi perioada o singura data. 

 

De asemenea, exista o serie de conditii pe care trebuie sa le intrunesca persoanele 

care sa ocupe functia de presedinte, vicepresedinte al ANCOM si de membru ai 

Comitetului de reglementare: 

 

"- sa fie cetateni romani, cu o experienta de cel putin 5 ani in domeniul 

comunicatiilor, in domeniul stiintelor ingineresti sau stiintelor sociale 

 

- sa nu exercite alte functii publice sau private, cu exceptia celor didactice din 

invatamantul superior, creatiilor artistice si literare; 

 

- sa nu aiba antecedente penale". 

 

Proiectul de lege adoptat de Camera Deputatilor merge acum la Senat, for 

decizional pe initiativa de lege. 

 

 

 

 

https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/pnl/
https://ziare.com/gabriel-andronache/
https://ziare.com/udmr/
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In prezent, la sefia ANCOM este Sorin Grindeanu. Acesta a fost ales prim-

vicepresedinte al PSD, la Congresul de sambata al partidului. El a anuntat ca va 

pleca din functia de presedinte al ANCOM mult mai devreme de cele 90 zile 

prevazute de lege. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Se înființează Poliția Animalelor. Autoritățile pot acționa fără mandat emis 

de judecător dacă un animal este torturat 

 

Animalele aflate în pericol vor putea fi confiscate, iar polițiștii vor avea dreptul să 

intre pe o proprietate privată fără a avea mandat de la judecător, dacă constată că 

un animal este în pericol, potrivit unui proiect de Ordonanță de Urgență care 

prevede înființarea Poliției Animalelor. 

 

Proiectul a fost pus în dezbatere publică, iar anunțul a fost făcut marți seară de 

ministrul de Interne, Marcel Vela, care a susținut o declarație de presă în fața 

Ministerului de Interne, unde a adus și câinele adoptat la minister în urmă cu două 

luni. Vela a prezentat principalele prevederi ale proiectului, fără a răspunde 

întrebărilor jurnaliștilor. 

 

Proiectul de Ordonanță de Urgență modifică Legea 205/2014 de protecție a 

animalelor și definește situațiile de pericol în care se poate afla un animal: 

 a) rănirea sau schingiuirea animalelor; 

 b) organizarea de lupte între animale sau cu animale; 

 c) practicarea tirului pe animale domestice sau pe animale sălbatice captive; 

 d) folosirea de animale vii pentru dresajul animalelor sau pentru a le controla 

agresivitatea; 

 e) prezența fără supraveghere, pe căile de circulație publică, a animalelor din 

speciile ecvine și rumegătoare mari și mici. 

Potrivit proiectului, polițiștii care, în exercitarea atribuțiilor de serviciu, constată că 

un animal se află într-o situație de pericol emit ordin de plasare a animalului în 

adăpost. 

 

Polițiștii constată existența situației de pericol pe baza evaluării situației de fapt și a 

stării fizice a animalului care rezultă din: 

 a) constatarea directă și consemnarea celor constatate într-un înscris ori 

înregistrarea celor constatate cu mijloace tehnice; 

https://ziare.com/sorin-grindeanu/
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 b) declarațiile persoanelor implicate în activitățile prevăzute la alin.(2) sau 

ale persoanelor care au asistat la activitățile respective sau au cunoștință 

despre desfășurarea acestora; 

 c) înregistrări video sau audio ori fotografii, indiferent de proveniența 

acestora; 

 d) înscrisuri, inclusiv cele de natura mesajelor sau postărilor în mediul 

electronic și/sau de telefonie mobilă; 

 e) fișa de observație clinică întocmită de un medic veterinar. 

Ordinul de plasare a animalului în adăpost se semnează în mod obligatoriu de către 

polițistul care îl emite și cuprinde în mod obligatoriu mențiuni cu privire la: 

 a) data, ora și locul unde este emis; 

 b) numele, prenumele, calitatea și unitatea de poliție din care face parte 

polițistul care îl emite; 

 c) date care să asigure identificarea deținătorului animalului, dacă acesta este 

cunoscut; 

 d) date care să asigure identificarea animalului pentru care se dispune 

plasarea în adăpost; 

 e) descrierea motivelor de fapt care au determinat dispunerea măsurii și 

indicarea surselor de informare pe baza cărora a fost evaluată situația de 

fapt; 

 f) temeiul de drept pentru emiterea acestuia; 

 g) dreptul de a contesta ordinul de plasare în adăpost a animalului, termenul 

de exercitare a acestui drept și instanța la care se poate depune contestația. 

Ordinul de plasare în adăpost a animalului poate fi contestat de deținătorul 

animalului în condițiile Legii contenciosului administrativ nr.554/2004. În situația 

în care ordinul de plasare în adăpost a animalului nu se contestă în termenul 

prevăzut de Legea contenciosului administrativ animalul se consideră abandonat. 

 

Pentru verificarea sesizărilor privind animalele aflate în situație de pericol și în 

scopul cunoașterii situației de fapt, polițiștii au dreptul de a pătrunde în domiciliul 

sau reședința oricărei persoane fizice, fără acordul acesteia, precum și în sediul 

oricărei persoane juridice, fără acordul reprezentantului legal al acesteia, dacă 

informațiile aflate la dispoziția polițiștilor indică faptul că în acele spații se află un 

animal în situație de pericol. 

 

Polițiștii pot folosi forța și mijloacele din dotare, în mod adecvat și proporțional, 

pentru a pătrunde în spațiile în care se află animalele aflate în astfel de situații, 

prevede proiectul. Acțiunile polițiștilor, inclusiv cele de pătrundere, pot fi 

înregistrate cu mijloacele audio-video sau foto din dotare, fără consimțământul 

persoanelor. 
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 CONSULTĂ AICI proiectul de Ordonanță de Urgență 

Ce mai prevede proiectul de lege: 

 Consiliile județene și Consiliul General al Municipiului Bucureşti au 

obligaţia de a asigura cu caracter continuu și permanent servicii publice de 

adăpostire a animalelor ce fac obiect al ordinului de plasare în adăpost. 

Serviciile publice prevăzute se asigură prin: 

 a) organizarea și funcționarea unor adăposturi proprii, înregistrate sanitar 

veterinar în condiții stabilite prin ordin al președintelui Autorităţii Naţionale 

Sanitare Veterinare şi pentru Siguranţa Alimentelor; 

 b) încheierea unor contracte cu grădini zoologice în scopul adăpostirii 

animalelor din fauna sălbatică; 

 c) încheierea unor contracte cu adăposturi pentru câini fără stăpân sau a altor 

adăposturi pentru animale domestice. 

 Serviciile publice constau în capturarea/preluarea/ridicarea, transportul, 

cazarea, hrănirea, deparazitarea, vaccinarea și controlul bolilor conform 

legislației sanitar veterinare. 

 După trecerea unei perioade de 30 de zile de la cazare, animalele pot fi date 

în custodie temporară unor organizații neguvernamentale care fac dovada 

îndeplinirii condițiilor de adăpostire și îngrijire a acestora. 

 Serviciile publice de adăpostire a animalelor ce fac obiect al ordinului de 

plasare se operaționalizează în termen de 60 de zile de la data publicării 

OUG în Monitorul Oficial. 

 În situația în care este necesară curmarea suferințelor fizice inutile ale 

animalului rănit, serviciile publice, prin medici veterinari, efectuează 

eutanasia acestuia la fața locului. 

 Preluarea cadavrelor în vederea neutralizării se realizează prin grija 

consiliilor locale ale unităților administrativ-teritoriale. 

 Ordinul de plasare în adăpost a animalului poate fi contestat de deținătorul 

animalului în condițiile Legii contenciosului administrativ nr.554/2004. 

 În situația în care ordinul de plasare în adăpost a animalului nu se contestă în 

termenul prevăzut de Legea contenciosului administrativ animalul se 

consideră abandonat. 

 
(Sursa: hotnews.ro) 

 

 

 

 

http://webapp.mai.gov.ro/frontend/documente_transparenta/310_1598355093_proiect%20OUG.pdf
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 Procesele de la CJUE privind justitia din Romania, in linie dreapta. Au fost 

fixate pledoariile in cazul deciziilor CCR care au anulat mai multe sentinte 

definitive si concluziile pe desfiintarea Sectiei Speciale 

de Ionel Stoica 

 

Curtea de Justitie a Uniunii Europene (CJUE) a fixat pe 8 septembrie termen 

pentru pledoarii intr-un dosar in care se discuta despre hotararile CCR in cazul 

completurilor de 5 judecatori de la Inalta Curte si a completurilor specializate de la 

Inalta Curte, decizii care a dus la anularea si rejudecarea mai multor sentinte 

definitive de condamnare in procese de mare coruptie. 

 

"Articolul 2 din Tratatul privind Uniunea Europeana, articolul 19 alineatul (1) din 

acelasi tratat si articolul 47 din Carta drepturilor fundamentale a Uniunii Europene 

trebuie interpretate in sensul ca se opun interventiei unei curti constitutionale 

(organ care nu este, potrivit dreptului intern, instanta de judecata) cu privire la 

modalitatea in care instanta suprema a interpretat si aplicat legislatia 

infraconstitutionala in activitatea de constituire a completurilor de judecata?" este 

una dintre intrebarile-cheie la care trebuie sa raspunda CJUE. 

 

Sesizari in acest caz au fost trimise de Inalta Curte in mai multe dosare de mare 

coruptie, cum ar fi "Gala Bute"- Elena Udrea, "Turceni -Rovinari"- Victor Ponta, 

cel al fostului ministru al Finantelor, Darius Valcov sau al fostului ministru al 

Economiei, Contantin Nita. 

 

De exemplu, in cazul fostului ministru al Dezvoltarii, Elena Udrea, una din 

intrebarile la care trebuie sa raspunda judecatorii europeni este: "Cine are prioritate 

in acest caz, principiul protejarii fondurilor europene sau o decizie CCR?" 

 

Detaliile despre stabilirea termenului pe 8 septembrie apar pe portalul CJUE. 

 

Concluziile avocatului general 

 

Potrivit portalului CJUE, instanta europeana a fixat pe 23 septembrie data la care 

avocatul general Michal Bobek isi va face publice concluziile in cazul primelor 

sase procese care privesc mai multe modificari aduse legilor justitiei din Romania 

de coalitia PSD-ALDE, printre care si cele privind infiintarea Sectiei Speciale. 

Avocatul general Michal Bobek trebuia sa-si anunte concluziile pe 31 martie, dar 

cazul a fost amanat din cauza pandemiei. 

 

 

https://ziare.com/ccr/
https://ziare.com/stiri/coruptie/
https://ziare.com/stiri/instanta/
https://ziare.com/udrea/
https://ziare.com/victor-ponta/
https://curia.europa.eu/jcms/jcms/Jo1_6581/fr/
https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/alde/
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In acest caz, instanta europeana trebuie sa dea mai multe decizii importante pentru 

Justitia din Romania privind: natura juridica a Mecanismului de cooperare si de 

verificare (MCV) instituit de Comisia Europeana, infiintarea Sectiei de Investigare 

a Infractiunilor din Justitie (SIIJ), cunoscuta ca Sectia Speciala (SS), dar si 

caracterul mai multor ordonante de urgenta promovate de fostul ministru al 

Justitiei, Tudorel Toader - cum ar fi cea prin care a fost mentinut in functie seful 

Inspectiei Judiciare, Lucian Netejoru. 

 

Potrivit procedurii, dupa ce avocatul general isi anunta concluziile, CJUE va 

ramane in pronuntare, iar dupa aproximativ o luna ar putea da o decizie in acest 

caz. 

 

Rolul avocatului general 

 

Concluziile avocatului general nu sunt obligatorii pentru CJUE. Potrivit unui 

studiu, concluziile acestuia sunt urmate de catre Curte in aproximativ 88% din 

cazuri, arata advocate.ro. 

 

Cauzele aflate pe rolul Curtii beneficiaza de doua contributii impartiale, 

independente una fata de cealalta: cea a judecatorului-raportor, care ghideaza 

Curtea de-a lungul fazelor procedurale ale cauzei si redacteaza proiectul de 

hotarare, si cea a avocatului-general, care ofera intregii Curtii (inclusiv 

judecatorului-raportor) o analiza legala detaliata a problemelor cu care Curtea a 

fost sesizata, urmata de o solutie motivata, de care Curtea nu este insa tinuta. 

 

In concluziile sale, prezentate la finalul procedurii, avocatul general stabileste in 

detaliu cadrul de fapt si de drept al cauzei, examineaza toate sustinerile 

participantilor la procedura, eventual abordeaza probleme care nu au fost ridicate, 

dar care i se par importante in cauza si procedeaza la o cercetare proprie a 

normelor nationale in discutie, care poate include articole si lucrari de specialitate. 

 
(Sursa: ziare.com) 

 

 

 Predoiu le mai dă răgaz oamenilor din spatele ONG-urilor - Anunț de la 

Ministerul Justiției 

 

Termenul până la care se poate depune Declarația privind beneficiarul real pentru 

asociații și fundații a fost prelungit până la data de 1 noiembrie, anunță, marți, 

Ministerul Justiției (MJ). 

https://ziare.com/stiri/mcv/
https://ziare.com/tudorel-toader/
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Conform sursei citate, luni, a fost publicată în Monitorul Oficial nr. 

771/24.08.2020 Ordonanța de urgență a Guvernului nr.142/2020 pentru prelungirea 

termenelor privind depunerea unor documente prevăzute în sarcina asociațiilor și 

fundațiilor. 

Astfel, pentru anul 2020, termenul până la care se depune declarația privind 

beneficiarul real cu privire la asociații și fundații este data de 1 noiembrie 2020. 

 

Asociațiile și fundațiile sunt obligate să depună declarația privind beneficiarii reali, 

pentru a arăta cine le controlează cu adevărat. Obligația apare la înscriere, ori de 

câte ori intervin modificări privind beneficiarii reali, precum și anual. 

OG 26/2000 prevede că, „anual sau ori de câte ori intervine o modificare privind 

datele de identificare ale beneficiarului real, asociația sau fundația are obligația de 

a comunica Ministerului Justiției datele de identificare ale beneficiarului real, în 

vederea înregistrării actualizării evidenței privind beneficiarii reali ai asociațiilor și 

fundațiilor”. De asemenea, această declarație trebuie depusă și la înființare. 

Declarația anuală se depune în mod normal până la 15 ianuarie, doar că anul acesta 

termenul a fost altul, excepțional, raportat la trecerea a 12 luni de la intrarea în 

vigoare a Legii 129/2019 - actul normativ care a introdus obligația depunerii 

declarației privind beneficiarii reali. Termenul-limită inițial, valabil numai pentru 

anul curent, era 21 iulie 2020. Practic, acesta a fost prelungit prima oară până la 17 

august 2020 și acum până la 1 noiembrie 2020. 

 

Din 2021, ONG-urile vor depune declarația anuală până la data de 15 ianuarie. 

 
(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 

 Bătălia pentru Primăria Capitalei: Cine sunt cei 18 candidați 

 

Optsprezece candidaţi au rămas în cursa pentru Primăria Capitalei, la alegerile 

locale din 27 septembrie, ei fiind validați de Biroul Electoral de Circumscripţie al 

Municipiului Bucureşti. A fost respinsă o singură candidatură - cea a lui Viorel 

Cataramă. 

 

Biroul Electoral de Circumscripţie al Municipiului Bucureşti a constatat definitive 

candidaturile, marți. 
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Conform procesului verbal al BEM, au fost înregistrate 24 de liste de candidaţi 

propuse de partidele politice sau de alianţele politice, de alianţele electorale, 

precum şi candidaturi independente, din care 22 au fost admise în totalitate sau în 

parte. 

 

Au fost înregistrate 19 candidaturi la funcţia de primar general al Capitalei, din 

care au fost admise 18. A fost respinsă o singură candidatură - cea a lui Viorel 

Cataramă. 

 

Cine sunt cei 18 candidaţi au rămas în cursa pentru Primăria Capitalei: 

 Traian Băsescu (PMP) - inginer, actual europarlamentar 

 Gabriela Firea (PSD) - filolog/ jurnalist, actual primar general al Capitalei 

 Nicuşor Dan (independent) - matematician, actual deputat 

 Ilan Laufer (Partidul Forţa Identităţii Naţionale) - profesor de educaţie fizică 

şi sport 

 Ioan Sîrbu (Alianţa Pro Bucureşti 2020) - medic 

 Octavian Bădescu (independent) - economist 

 Radu Octavian Moraru (independent) - controlor trafic aerian 

 Călin Popescu-Tăriceanu (ALDE) - inginer, actual senator 

 Radu Ghidău (Partidul Alianţa Naţional Ţărănistă) - avocat 

 Alexandru Ion Coita (Partidul Republican din România) - expert relaţii 

internaţionale 

 John-Ion Banu (Partidul Naţiunea Română) - inginer 

 Cătălin Ioan Berenghi (independent) - ghid montan 

 Claudiu Richard Târziu (Alianţa pentru Unirea Românilor) - jurnalist 

 Bogdan Stanoevici (Partidul Social Democrat Independent) - actor 

 Florin Călinescu (Partidul Verde) - actor 

 Ileana Daniela Nănău (PRM) - inginer 

 Valentina Bistriceanu (PER) - economist 

 Sebastian Popescu (Partidul Noua Românie) - medic veterinar 

Pentru Consiliul General al Municipiului Bucureşti au depus liste de candidaţi: 

PNL, PMP, Partidul Forţa Identităţii Naţionale, Alianţa Pro Bucureşti 2020, PSD, 

Alianţa USR PLUS, ALDE, Partidul Puterii Umaniste (social liberal), Alianţa 

Naţional Ţărănistă, Partidul Republican din România, Partidul Naţiunea Română, 

UDMR, Alianţa pentru Unirea Românilor, Partidul României Europene, Partidul 

Social Democrat Independent, Partidul Verde, Partidul Alternativa Dreaptă, PRM, 

Partidul Ecologist Român, Partidul ADER la Democraţie, Educaţie şi 

Reconstrucţie, Partidul Noua Românie. 
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Pentru consilier general şi-a depus candidatura şi un independent - Radu Octavian 

Moraru (controlor trafic aerian), care de altfel candidează şi la funcţia de primar 

general. 

 
(Sursa: hotnews.ro) 

 

 

 Spitalele din Bucuresti, notificate sa transmita numarul de locuri disponibile 

pentru izolarea copiilor infectati cu SARS-CoV-2. Autoritatile iau masuri 

pentru inceperea anului scolar 

 

Seful Directiei de Sanatate Publica (DSP) Bucuresti a cerut spitalelor sa comunice 

care este capacitatea maxima pentru izolarea copiilor care vor fi infectati cu 

COVID-19 dupa inceperea anului scolar. 

 

"Ieri (luni, 24 august 2020 - n.r.) erau cinci la Bals si sapte la Babes. Am dat 

dispozitie sa se documenteze clar, sa avem informatie, incepand din 10 septembrie, 

cate paturi sunt si sa cerem din partea acestor spitale sa ne spuna clar care este 

capacitatea maxima de izolare a copiilor care in mod nefericit vor fi infectati. 

Trebuie sa ne gandim si la celelalte spitale de pediatrie din Bucuresti. De exemplu, 

cum este la Grigore Alexandrescu, care e multipavilionar, putem sa discutam acolo 

daca pot pune la nevoie la dispozitie un pavilion intreg", a declarat Ionel Oprea, la 

Europa FM. 

 

El a precizat ca nu mai pot fi 30 de copii intr-o clasa. 

 

"Nu poti 30 intr-o clasa - depinde si clasa cat e de mare. Trebuie asa cum s-au facut 

recomandarile sa se reduca la 15, sa respecte distantarea, trebuie si o ventilatie 

naturala incat sa nu permita transportul virusilor in cantitate mare", a precizat 

coordonatorul DSP Bucuresti. 

 

GRAFIC Reguli pentru inceperea scolii in siguranta: Distantarea de 1,5 metri intre 

bancile elevilor si mastile de protectie scad riscul de infectare 

 
(Sursa: ziare.com) 

 

 

 

 

https://ziare.com/stiri/spitale/
https://ziare.com/scoala/elevi/grafic-reguli-pentru-inceperea-scolii-in-siguranta-distantarea-de-1-5-metri-intre-bancile-elevilor-si-mastile-de-protectie-scad-riscul-de-infectare-1627131
https://ziare.com/scoala/elevi/grafic-reguli-pentru-inceperea-scolii-in-siguranta-distantarea-de-1-5-metri-intre-bancile-elevilor-si-mastile-de-protectie-scad-riscul-de-infectare-1627131
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 Cinematografele, teatrele și sălile de operă s-ar putea redeschide din 15 

septembrie / Ministrul Culturii vrea o "deschidere regionalizată" / Cele trei 

scenarii 

 

Cinematografele și sălile de teatru și de operă s-ar putea redeschide din 15 

septembrie, a declarat marți seară, pentru HotNews.ro, ministrul Culturii, Bogdan 

Gheorghiu. El propune o deschidere regionalizată, în funcție de numărul de cazuri 

de COVID-19 din fiecare județ, existând trei scenarii. Decizia va fi luată însă de 

Comitetul Național pentru Situații de Urgență (CNSU), care se va întruni miercuri. 

 

Ministrul Culturii propune redeschiderea cinematografelor, a teatrelor și a sălilor 

de operă, la o capacitate de 66% din totalul numărului de locuri, într-unul dintre 

scenarii, cu posibilitatea ca familiile să poată sta împreună și în grupuri de 3 

persoane. 

 

"Vom propune, pe modelul Germaniei, o deschidere regionalizată, în funcție de 

numărul de cazuri de COVID-19 din fiecare județ și o impunere a restricțiilor, mai 

aspre sau mai relaxate, în funcție de situația epidemiologică din fiecare județ", a 

precizat pentru HoNews.ro ministrul Culturii. 

 

Cele trei scenarii propuse, în funcție de evoluția epidemiologică din fiecare județ: 

 În cazul unui județ cu număr redus de cazuri de COVID-19 sau fără niciun 

caz, se propune chiar deschiderea sălii la o capacitate de 100%, cu păstrarea 

unor măsuri de precauție - mască, dezinfectare, nebulizarea sălii înainte de 

spectacol. 

 În scenariul al doilea, care ar putea fi aplicat în București, de exemplu, se 

propune deschiderea sălilor de spectacol la o capacitate de 66%, putându-se 

ajunge până la 50%, dacă CNSU nu va accepta propunerea. 

 Cel mai "negru" scenariu, pentru zonele cu un număr foarte mare de noi 

îmbolnăviri - menținerea de interdicții pentru evenimentele în spațiile 

închise și pentru cinematografe. 

El a punctat că este vorba despre evenimente în spații închise, cu participare de 

până la o mie de persoane. 

"Vom încerca să obținem cât mai multe eliminări de restricții pentru desfășurarea 

activităților culturale în săli, dar să vedem ce vor spune epidemiologii. (...) Va 

decide CNSU, noi suntem avocatul care cere", a afirmat Gheorghiu. 
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Cel mai probabil, cinematografele, sălile de teatru și de operă s-ar putea redeschide 

din 15 septembrie, astfel încât managerii instituțiilor să aibă timp să implementeze 

normele sanitare. La fel ca în cazul muzeelor și al organizării evenimentelor în aer 

liber, managerii vor fi direct responsabili pentru implementarea măsurilor sanitare, 

dar și pentru supravegherea respectării acestor reguli, a precizat ministrul Culturii. 

 

El a mai spus că toți managerii instituțiilor de cultură au cerut suplimentări 

bugetare, pentru că au venituri mai mici, și cresc costurile odată cu implementarea 

normelor sanitare. 

 
(Sursa: hotnews.ro) 

 

 

 MediaSind TVR cere conducerii PSD  retragerea sprijinului politic 

 pentru șefa Televiziunii Naționale! 

 

Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind, Filiala MediaSind TVR cere 

noii conduceri a Partidului Social Democrat retragerea sprijinului politic și 

acceptarea demiterii în regim de urgență a Doinei Gradea din funcția de 

președinte-director general al Societății Române de Televiziune. Amintim  că 

Doina Gradea a fost propusă în această funcție de fostul președinte al PSD, Liviu 

Dragnea, iar în prezent, potrivit discuțiilor avute cu reprezentanți ai partidelor 

 politice parlamentare, această formațiune politică a rămas  singura susținătoare a 

șefei TVR. Din acest motiv, toate sesizările, petițiile și reclamațiile membrilor CA, 

ale societății civile și ale organizației noastre față de numeroasele abuzuri și 

ilegalități comise de către conducerea TVR s-au lovit de un zid. Practic, de la 

instalarea noului președinte-director general și până în prezent, nu s-a supus 

aprobării plenului Parlamentului niciun raport de activitate, ceea ce a făcut 

imposibilă demiterea șefei TVR și a camarilei sale. Să nu uităm faptul că mai mulți 

membri ai CA au solicitat public, în repetate rânduri, demiterea șefei TVR pentru 

situația dezastruoasă în care se află cea mai mare instituție de media din România. 

Facem această cerere motivați de faptul că în cadrul Congresului organizației ce a 

avut la sfârșitul săptămânii trecute, delegații prezenți au votat o moțiune și o 

conducere care a susținut cu vehemență că va taxa orice abuz împotriva angajaților 

și, totdată, a promis că va lupta ferm împotriva corupției.   
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Or, argumentele membrilor CA ai SRTV, ai organizațiilor societății civile și ale 

salariaților instituției publice în privința numeroaselor abuzuri ale administrației 

Gradea sunt în acord deplin cu aceste deziderate și impun de urgență demiterea. Nu 

în ultimul rând, amintim că șefa TVR a folosit deseori în dialogul cu subordonații, 

același limbaj indecent și arogant pe care l-a avut și fostul purtător de cuvânt al 

PSD, Lucian Romașcanu,  sancționat recent prin schimbarea din funcție. Or, 

pentru consecvență și pentru respectarea acelorași principii, se impune și 

sancționarea persoanei nominalizate de PSD în fruntea Televiziunii Naționale! 

De asemenea, având în vedere iresponsabilitatea de care a dat dovadă conducerea 

TVR privind măsurile superficiale luate pentru protecția angajaților în fața 

pandemiei, soldate, din nefericire, cu îmbolnăvirea a 13 colegi, considerăm că se 

impun măsuri urgente de prevenție. MediaSind TVR cere membrilor Consiliului de 

Administrație a SRTv  să analizeze în ședința ce va avea loc mâine, 25 august 

2020,  toate măsurile luate până în prezent de către administrația Gradea. Totodată, 

cerem să se ia în calcul necesitatea decontării testului pentru depistarea virusului 

COVID 19 pentru toți care sunt supuși aproape zilnic, contaminării, precum și 

pentru salariații care se întorc din concediul de odihnă. 

În final, prezentăm opiniei publice, dar și conducerii PSD, argumentele 

MediaSind pentru demiterea de urgență a șefei TVR: 

1. Opinia publică din România a putut constata că, în ultimii ani, în timpul 

mandatului președintelui-director general Doina Gradea, instituția publică a 

înregistrat numai recorduri negative, din cauza managementului dezastruos pe 

care l-a avut, fapt confirmat de mai multe controale ale Curții de Conturi și sentințe 

judecătorești rămase definitive. Umilințele la care au fost supuși angajații 

Televiziunii Naționale au fost de neînchipuit, pentru că au fost mereu  tratați de 

șefa TVR cu aroganță și cu lipsă de respect față de profesionismul lor. 

2. Actuala administrație cheltuiește fondurile publice în 

mod discreționar, ignorând normele legale de transparență, fiind aduse, astfel, 

grave prejudicii instituției, insecurizând, totodată, veniturile angajaților SRTV.  
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Așa cum MediaSind TVR a prezentat în data de 6 iulie 2020, administrația 

Televiziunii Române a prejudiciat bugetul instituției cu peste 20 milioane de euro, 

prin refuzul de a aplica măsurile impuse de Curtea de Conturi în urma controalelor 

asupra activității din TVR. (Televiziunea Română a fost prejudiciată cu peste 20 de 

milioane de euro, bani ce ar fi trebuit să fie recuperați de la cei responsabili încă 

din 2017! ) 

3. Audiența TVR s-a prăbușit din cauza promovării unei  politici editoriale haotice, 

dictată adesea de centrele de putere din diverse partide. Un rol nefast, în acest sens, 

l-au avut și o seamă de decizii aberante ale conducerii executive. Chiar în perioada 

pandemiei, spre exemplu, când TVR avea misiunea de a informa populația asupra 

efectelor infectării cu virusul COVID 19, presedintele-director general a 

decis suprimarea producției TV, situație care, din păcate, persistă și în 

prezent! ( Care mai este rostul Televiziunii Române? Doina Gradea e un manager 

submediocru pus de Dragnea și doar 2 din 100 de români care se uită la televizor 

aleg TVR  - analiză și  foto Libertatea.ro) 

 4. Între aceste nereguli, menționăm în primul rând maniera discreționară de a 

conduce televiziunea a actualului PDG care a dus la prăbușirea audiențelor la cea 

mai joasă cotă de piață din istoria TVR (Market Share 2% la nivel național pentru 

principalul canal, cu o audiență de doar 0,4 Rtg% medie zilnică, audiență care nu 

trece de 1 Rtg% nici în cazul mediei pentru intervalul de prime time). La un 

asemenea nivel este evident că TVR nu-și poate îndeplini misiunea publică, extrem 

de importantă în actualul context al pandemiei Covid-19 și al apropiatelor alegeri 

politice locale și parlamentare. 

5. Studiorile teritoriale sunt subfinanțate. Doar 4 la sută din bugetul total al SRTV 

este repartizat la cele  5 studiouri teritoriale din Cluj, Craiova, Timișoara, Tg 

Mures si Iasi. Pentru 2020, bugetul de investiții alocat studiourilor teritoriale a fost 

de zero lei. La fel și pentru TVR Chișinău! 

6. Recent, problemele TVR s-au amplificat: în data de 6 august a fost depusă la 

DNA o plângere pe numele doamnei PDG Doina Gradea, în legătură cu un schimb 

de terenuri în urma căruia SRTv ar fi prejudiciată cu aproape un milion de euro, 

conform celor declarate de dl. deputat Emanuel Ungureanu, autorul plângerii.  

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/televiziunearomanaafostprejudiciatacupeste20demilioanedeeurobanicearfitrebuitsafierecuperatidelaceiresponsabiliincadin2017
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/televiziunearomanaafostprejudiciatacupeste20demilioanedeeurobanicearfitrebuitsafierecuperatidelaceiresponsabiliincadin2017
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/televiziunearomanaafostprejudiciatacupeste20demilioanedeeurobanicearfitrebuitsafierecuperatidelaceiresponsabiliincadin2017
https://www.libertatea.ro/opinii/tvr-doina-gradea-rating-3023418
https://www.libertatea.ro/opinii/tvr-doina-gradea-rating-3023418
https://www.libertatea.ro/opinii/tvr-doina-gradea-rating-3023418
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/mediasindtvrsolicitaparlamentuluiconstituireauneicomisiideanchetapentruafacereaimobiliaracuterenuldelatvrcluj
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MediaSind TVR solicită Parlamentului constituirea unei comisii de anchetă pentru 

afacerea imobiliară cu terenul de la TVR Cluj!   

Subliniem că membrii CA al SRTv nu au fost informați sau consultați în această 

chestiune de doamna PDG Doina Gradea, cu toate că a luat decizii încă din 2018 în 

această speță. În legătură cu acest subiect, dar nu numai, ne exprimăm speranța că 

președinții celor două Comisii de specialitate ale Senatului, respectiv Camerei 

Deputaților vor putea să participe în calitate de invitați la următoarea ședință a 

Consiliului de Administrație, pentru a-și putea forma o imagine mai clară asupra 

modului în care este apărat interesul public în interiorul TVR. Sperăm că o ședință 

extraordinară a Consiliului de Administrație va putea fi organizată cât mai curând. 

7. Menționăm că în ultimii trei ani TVR a fost implicată în numeroase scandaluri, 

în urma cărora am cerut asumarea răspunderii la cel mai înalt nivel al SRTv, aşa 

cum a fost cazul Dragoș Pătraru (”Starea nației”) și scandalul “Cap de porc” 

(2018), precum și cele privind cheltuielile pentru Eurovision și Cerbul de Aur. 

Apelurile noastre și propunerile constructive pe care le-am înaintat Preşedintelui-

Director general și Comitetului Director pentru a stopa prăbușirea TVR au fost 

sfidate în mod constant de doamna Gradea, așa cum a procedat și la audierile din 

Comisiile de specialitate ale Parlamentului. 

8. Doina Gradea și echipa sa au încălcat atât Constituția României, Legea 

avertizorului public, dar și Convențiile OIM și directivele europene în domeniul 

relațiilor de muncă, prin impunerea unui Cod Etic ce suprimă libertatea de 

exprimare și provoacă concedierea angajaților și colaboratorilor incomozi 

conducerii. 

9. Dialogul social din TVR s-a depreciat în mod considerabil, iar organizației 

sindicale reprezentative nu i s-a recunoscut calitatea de partener social, conform 

legislației interne, a directivelor și convențiilor internaționale din domeniul 

relațiilor de muncă. Reprezentanților noștri li s-a refuzat dreptul de a fi membri în 

comisiile de concurs organizate la nivelul instituției.  
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De asemenea, li s-a interzis dreptul de a lua parte, în calitate de observatori, la 

ședințele de Comitet Director. Mai mult, președinta TVR a apelat la jandarmii 

instituției pentru a restrictiona accesul conducerii organizatiei sindicale pentru a 

participa la sedintele CA, deși exista hotarare de CA votată de toți membrii săi, 

prin care reprezentanții noștri aveau dreptul de a participa. Se ignoră sentințele 

judecătorești ale MediaSind și calitatea legală de a-și reprezenta membrii, prin tot 

felul de aberații juridice susținute prin campanii plătite din bani publici. 

10. Au fost constatate în instanță repetate  încălcări ale Legii nr 544/2001 privind 

informațiile de interes public și a HG 714/ 2018 privind deplasările interne. În 

acest sens, Tribunalul București a anulat înțelegerea semnată de conducerea TVR 

și sindicatul său de casă - SPUSTv prin care se diminuau drepturile de delegare a 

angajaților societății prevăzute în HG 714/2018. 

11. Ignorând regulile jocului democratic ale Statului de drept, administrația Doina 

Gradea a lansat atacuri, inclusiv în justiție, asupra membrilor Comisiei de Etică și 

Arbitraj; 

12. Din cauza managementului defectuos instituția a pierdut contracte extrem de 

importante privind organizarea unor evenimente etalon pentru Televiziunea 

Română, în favoarea unor entități și grupuri de interese private. 

13. Regimul angajărilor în TVR s-a făcut cu ignorarea procedurilor legale: în fața 

neregulilor reclamate în cadrul ședințelor Consiliului de Administrație, 

Departamentul Juridic s-a delimitat de orice aspect ce ține de organizarea și 

validarea concursurilor. Spre exemplu, în luna mai 2019, 3 concursuri desfășurate 

simultan i-au dat câștigători pe trei membri ai CA al SRTv, printre care se află și 

reprezentantul Guvernului în CA. 

14. Semnalăm lipsă de transparență privind situația numărului de angajări din 

actualul mandat al PDG Doina Gradea. 

15. Actuala conducere a instituției este responsabilă de cheltuirea discreționară a 

fondurilor publice la nivelul structurilor SRTv, inclusiv la TVR Moldova. 

16. Actualul PDG a refuzat să evalueze activitatea managementului executiv, 

menținut în regim interimar de la numirea sa până în prezent. 
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17. Pin sistarea emisiunilor din grila curentă, administrația Doina Gradea a sabotat 

activitatea TVR Moldova, într-o perioadă de schimbări strategice la frontiera de est 

a României. 

Aceeași conducere a SRTV a încălcat, în mod repetat, legislația muncii, legea 

informațiilor de interes public, făcând dovada desconsiderării și 

discriminării partenerilor sociali. 

18. SRJ MediaSind împreună cu membrii afiliați din TVR, MediaSind TVR, au 

denunțat abuzurile și ilegalitățile actualei conduceri. De altfel, pe rolul instanțelor 

există peste 20 de procese intentate împotriva administrației Gradea față de modul 

discreționar în care aceasta înțelege să conducă cea mai mare instutuție publică de 

presă. Unele dintre acestea au fost deja câștigate definitiv de organizația noastră, 

motiv pentru care conducerea TVR a fost obligată să facă publice contractele și 

numele  diverșilor colaboratori, case de avocatură etc., care au beneficiat de 

milioane de euro cheltuite discreționar.     

 Ilegalităţile descoperite de inspectorii Curţii de Conturi sunt extrem de grave, 

compromițând total managementul instituţiei. Iată unele dintre acestea:  

- Președintele - director general al SRTv, Doina Gradea, avea suficient timp din 27 

septembrie 2017, când a fost instalată la conducerea TVR, și până astăzi, să facă 

toate demersurile necesare pentru  recuperarea a peste 20 milioane de 

euro prejudiciu din concedierea abuzivă a angajaților TVR și din  executarea 

frauduloasă a unor contracte comerciale. De ce abia acum -  conform unei adrese a  

Curții de Conturi trimise MediaSind TVR, a dispus constituirea unei comisii de 

verificare, încălcând, astfel, Decizia Curții de Conturi nr 16/2016, Sentința civilă 

nr. 2830/2017 a Curții de Apel București (care a respins și cererea SRTv de 

suspendare a măsurilor dispuse de inspectorii comisiei de control), precum și 

Hotărârea nr. 1759/2020 a Înaltei Curți de Casație și Justiție a României -  este o 

întrebare la care șefa TVR trebuie să răspundă în fața organelor de cercetare 

penală. 
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- Din anul 2018 și până în prezent directorul general al SRTV  a beneficiat de un 

venit salarial brut superior celui stabilit pentru funcţia de ministru, aşa cum 

prevede Legea nr. 41/1994 de organizare şi funcţionare a SRR şi SRTV la art. 23 

alin 2 și 3: (2) Directorul general al Societății Romane de Radiodifuziune, precum 

si directorul general al Societății Romane de Televiziune primesc un salariu brut 

lunar, asimilat functiei de ministru. (3) Ceilalti membri ai Consiliului de 

administratie al Societatii Romane de Radiodifuziune si, respectiv, al Societatii 

Romane de Televiziune primesc, lunar, o indemnizatie reprezentand 25% din 

salariul brut lunar al directorului general al societatii respective. 

Membrii consiliului de administratie au dreptul la decontarea, in conditiile legii, a 

cheltuielilor de transport si de cazare, ocazionate de participarea la sedintele 

consiliului de administratie, ceea ce a avut drept consecinţă prejudicierea bugetului 

de stat cu suma de 237 800 lei, întrucât a influenţat şi cuantumul indemnizaţiei 

acordată suplimentar membrilor Consiliului de Administraţie. Faţă de această 

ilegalitate, Curtea de Conturi a impus măsură obligatorie de recalculare a salariului 

preşedintelui - director general al SRTV şi a indemnizaţiei primite de membrii CA, 

precum şi recuperarea prejudiciului de la persoanele vinovate.Deşi termenul de 

intrare în legalitate a expirat la 31 decembrie 2019, situația nu a fost remediată, 

ceea ce, în conform legii, reprezintă infracţiune. 

- Curtea de Conturi a sesizat încă din anul 2016 modul falimentar în care 

funcționează Casa de Producție a TVR, dar managementul TVR nu a luat nicio 

măsură în acest sens.  Dimpotrivă, bugetul alocat a fost majorat substanțial, 

ajungând în anul 2020 la suma de 3.071.474,34 lei! Casa de Producție este condusă 

de consilierul de etică din SRTv, Andras Istvan Demeter, care este  și membru în 

Consiliul de Administrație al Societății Române de Radiodifuziune, în condițiile în 

care a fost declarat în conflict de interese de Inalta Curte și Casație și Justiție a 

României și, în consecință, nu mai are dreptul să ocupe timp de 3 ani funcții în 

instituții publice! http://www.scj.ro/1094/Detalii-

dosar?customQuery%5B0%5D.Key=id&customQuery%5B0%5D.Value=2000000

00319954  

 

http://www.scj.ro/1094/Detalii-dosar?customQuery%5B0%5D.Key=id&customQuery%5B0%5D.Value=200000000319954
http://www.scj.ro/1094/Detalii-dosar?customQuery%5B0%5D.Key=id&customQuery%5B0%5D.Value=200000000319954
http://www.scj.ro/1094/Detalii-dosar?customQuery%5B0%5D.Key=id&customQuery%5B0%5D.Value=200000000319954
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Totodată,, Curtea de Conturi atrage atenția că cheltuielile pentru desfășurarea 

activității Casei de Producție a SRTv nu sunt justificate de rezultatele reflectate în 

indicatorii care măsoară audiența posturilor de televiziune, respectiv a emisiunilor 

difuzate de televiziunea publică. Pentru cele 21 de producții ale Casei de Producție 

s-au efectuat cheltuieli în cuantum de 347 456 lei, la care se adaugă salariile 

angajaților SRTv care au participat la activitățile necesare. Veniturile atrase pe care 

le-a adus televiziunii aceste emisiuni au fost de 49 240 lei. 

- S-au încheiat contracte de drepturi de autor şi de drepturi conexe ulterior 

perioadei în care trebuia efectuată prestaţia care reprezenta obiectul acestora, cu 

întârzieri ajungând până la 70, respectiv 89 de zile, ceea ce dovedeşte că procesul 

încheierii acestor contracte nu este reglementat în mod corespunzător şi că  

operaţiunile efectuate au avut un caracter formal, fiind menite să simuleze doar 

aparența de legalitate. 

 - Inspectorii CCR consideră că a fost decontată ilegal suma de 132 249,80 lei 

Filialei SRTV din Republica Moldova pentru cheltuieli de cazare şi utilităţi  pentru 

4 salariaţi, în condiţiile în care nu se îndeplineau condiţiile de eligibilitate stabilite 

prin HG/955-2014. În consecinţă a fost prejudiciat Bugetului de stat cu  această 

sumă, se arată în Decizie. 

- Nu s-au respectat  prevederile legale privind angajarea, lichidarea, ordonanţarea 

şi plata cheltuielilor, fondurile alocate de la bugetul de stat fiind utilizate, astfel, în 

mod nelegal, prin depăşirea normativelor de cheltuieli stabilite pentru cazare şi 

diurnă, în deconturile de cheltuieli externe ale Preşedintelui-director general al 

SRTV, cu suma de 15 798 lei. 

- Curtea de Conturi consideră că în cazul unor proceduri de achiziţie SRTV a 

atribuit contracte unor furnizori neeligibili, pentru că ofertele acestora erau 

neconforme. Este vorba de un contract în valoare  de 870 519 lei fără tva şi  altul 

de 124 499,99 lei fără TVA. Pentru aceste nereguli, la data de 22.07.2019, SRTV a 

achitat la bugetul de stat amenda în valoare totală de 15 000 lei, aplicată prin 

Procesul verbal de constatare  şi sancţionare a contravenţiilor nr. 7/19.07.2019. 

 Nici până în prezent aceste sume nu a fost recuperate de la persoanele vinovate, 

ceea ce reprezintă infracţiune, potrivit Legii nr. 94/1992. 
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- SRTV a atribuit în mod ilegal  o serie de contracte de achiziții unui ofertant care a 

propus ca o parte dintre echipamentele care fac obiectul acestora să fie refurbished, 

deşi documentaţiile de atribuie a procedurilor de achiziţie în cauză nu prevedeau 

posibilitatea unor bunuri de acest fel. Astfel, au fost încheiate în mod ilegal 

contractul nr. 26856/12.11.2018 în valoare de 351 935,36 lei având drept obiect 

furnizarea de calculatoare de grafică, contractul nr. 26 8367 din 9.11.2018 în 

valoare de 34 391 lei pentru furnizarea unor statii de lucru pentru redare materiale 

video, contractul nr.26840 din 9.11.2018 în valoare de 105 610 lei pentru 

achiziţionarea unui sistem de stocare, contractul nr. 26 876 din 16.11.2016 în 

valoare de 38 556 lei pentru achiziţionarea unor staţii de lucru pentru monitoarele 

video wall. Avizările şi aprobările organelor de conducere colectivă ale SRTV (CD 

şi CA) pentru încheierea contractelor în cauză au fost acordate în lipsa 

informaţiilor cu privire la faptul că echipamentele care urmau să fie achiziţionate 

nu sunt noi. Din acest motiv la data de 22.07.2019 SRTV a achitat la bugetul de 

stat amenda în valoare totală de 15 000 lei aplicată prin Procesul verbal de 

constatare si sanctionare a contraventiilor nr. 7 din 19.07.2019. Deşi termenul de 

recuperare a prejudiciului de la persoanele vinovate a fost stabilit pentru data de 31 

decembrie 2019, nici până la această dată nu s-a luat nicio decizie, ceea ce 

constituie infracţiune, potrivit Legii nr. 94/1992. 

-Procedura de licitaţie deschisă pentru achizionarea unor cazane, hidrofoare, 

boilere şi echipamente nu a fost suficient fundamentată iar atribuirea contractului 

unei societăţi comerciale  s-a realizat contrar prevederilor Legii  nr. 98/2016 

privind achiziţiile publice. Pentru aceasta, la data de 22.07.2019 SRTV a achitat la 

Bugetul de stat amenda în valoare totală de 15 000 lei, aplicată prin procesul verbal 

de constatare şi sancţionare a contravenţiilor nr. 7 din 19.07.2019  Deşi termenul 

de recuperare a prejudiciului de la persoanele vinovate a fost stabilit pentru data de 

31 decembrie 2019, nici până la această dată nu s-a luat nicio măsură, ceea ce 

constituie infracţiune, potrivit Legii nr. 94/1992. 

- SRTV a procedat la transmiterea în SICAP a anuntului de atribuire aferent 

procedurii de achiziţie având ca obiect furnizarea  de elemente de susţinere a 

echipamentului de iluminat de producţie cu o întârziere de 14 zile faţă de termenul 

legal prevăzut de legislaţia privind achiziţiile publice. În consecință, la data de  
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22.07.2019 SRTV a achitat la bugetul de stat amenda în valoare totală de 15 000 

lei aplicată prin procesul verbal de constatare şi sancţionare a contravenţiilor nr. 7 

din 19.07.2019.Deşi termenul de recuperare a prejudiciului de la persoanele 

vinovate a fost stabilit pentru data de 31 decembrie 2019, nici până la această dată 

nu s-a luat nicio măsură, ceea ce constituie infracţiune, potrivit Legii nr. 94/1992. 

- Nesupunerea spre aprobare Consiliului de Administraţie a propunerilor de 

demarare a unor proceduri de achiziţie organizate pe loturi, precum şi de încheiere 

a contractelor rezultate în urma derulării acestora, deşi valoarea totală a achiziţiilor 

impunea acest fapt. 

- A fost prejudiciat bugetul de stat cu suma de 174 808,62  lei întrucât SRTv. a 

achitat ilegal unui furnizor privat anumite servicii pe care acesta era obligat să le 

suporte gratuit, conform contractului încheiat cu conducerea TVR. Deşi termenul 

de recuperare a prejudiciului de la persoanele vinovate a fost stabilit pentru data 

de 31 decembrie 2019, nici până la această dată nu s-a luat nicio decizie, ceea ce 

constituie infracţiune, potrivit Legii nr. 94/1992. 

-Încheierea unor contracte de cesiune drepturi de autor şi drepturi conexe pentru 

artiştii reprezentaţi de o agenţie privată, pentru recitalurile din cadrul Festivalului 

Cerbul de Aur 2018, fără aprobarea Consiliului Director şi fără a exista documente 

justificative care să ateste realitatea prestaţiei, în valoare de 11 365 lei. Deşi 

termenul de recuperare a prejudiciului de la persoanele vinovate a fost stabilit 

pentru data de 31 decembrie 2019, nici până la această dată nu s-a luat nicio 

decizie, ceea ce constituie infracţiune, potrivit Legii nr. 94/1992. 

-În anul 2018 a fost achiţionat un cazan în valoare de 831 616,03 lei de la o 

companie privată fără respectarea procedurilor legale. Deşi termenul de recuperare 

a prejudiciului de la persoanele vinovate a fost stabilit pentru data de 31 decembrie 

2019, nici până la această dată nu s-a luat nicio decizie, ceea ce constituie 

infracţiune, potrivit Legii nr. 94/1992. 

- În anul 2018 SRTV nu a executat bugetul de venituri şi cheltuieli al Festivalului 

Cerbul de Aur potrivit surselor de finanţare aprobate prin Hotărârea Comitetului 

Director nr. 530/25.05.2018 şi Hotărârea CA nr. 66 din 20.05.2018.  
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Prin schimbarea surselor de finanţare şi în lipsa aprobărilor CD şi CA, prin 

conducerea executivă, SRTV a solicitat şi a încasat necuvenit de la Bugetul de stat 

suma de 1 548 146,96 lei,  se arată în Decizie. Deşi termenul de recuperare a 

prejudiciului de la persoanele vinovate a fost stabilit pentru data de 31 decembrie 

2019, nici până la această dată nu s-a luat nicio măsură, ceea ce constituie 

infracţiune, potrivit Legii nr. 94/1992. 

 -Încheierea unor contracte de cesiune de drepturi de autor şi drepturi de proprietate 

intelectuală pentru artiştii care au susţinut recitaluri în cadrul Festivalului Concurs 

Cerbul de Aur 2018, suportate din fonduri publice, în condiţiile nerealizării unei 

bune gestiuni financiare a sumelor respective.Deşi termenul de recuperare a 

prejudiciului de la persoanele vinovate a fost stabilit pentru data de 31 decembrie 

2019, nici până la această dată nu s-a luat nicio măsură, ceea ce 

constituie infracţiune, potrivit Legii nr. 94/1992. 

 Acestea sunt câteva dintre ilegalităţile susceptibile a fi sancționate penal, 

descoperite de inspectorii Curţii de Conturi în Televiziunea Română. 

Din păcate, complicitatea  care există între conducerea executivă şi unele persoane 

cu funcţii de decizie din SRTv, a făcut ca sesizările, strigătele de alarmă ale 

anagajaţilor din SRTV, inclusiv ale organizaţiei noastre, pentru a opri acest jaf, să 

fie blocate, motiv pentru care MediaSind a fost obligată la reacții publice naționale 

și internaționale: 

Apelul membrilor CA către Parlament pentru demiterea șefei Televiziunii 

Române!  

Televiziunea Română a fost prejudiciată cu peste 20 de milioane de euro, bani ce 

ar fi trebuit să fie recuperați de la cei responsabili încă din 2017!  

Membri ai CA au solicitat Parlamentului revocarea șefei TVR deoarece “instituția 

nu-și mai îndeplinește misiunea publică”!  

MediaSind TVR solicită Parlamentului constituirea unei comisii de anchetă pentru 

afacerea imobiliară cu terenul de la TVR Cluj!  

Administrația Gradea acționată în judecată deoarece refuză să explice cum a 

cheltuit 3 milioane de euro pentru Casa de Producție a TVR  

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/apelulmembrilorcacatreparlamentpentrudemitereasefeiteleviziuniiromane
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/apelulmembrilorcacatreparlamentpentrudemitereasefeiteleviziuniiromane
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/televiziunearomanaafostprejudiciatacupeste20demilioanedeeurobanicearfitrebuitsafierecuperatidelaceiresponsabiliincadin2017
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/televiziunearomanaafostprejudiciatacupeste20demilioanedeeurobanicearfitrebuitsafierecuperatidelaceiresponsabiliincadin2017
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/membriaicaausolicitatparlamentuluirevocareasefeitvrdeoareceinstitutianu-simaiindeplinestemisiuneapublica
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/membriaicaausolicitatparlamentuluirevocareasefeitvrdeoareceinstitutianu-simaiindeplinestemisiuneapublica
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/mediasindtvrsolicitaparlamentuluiconstituireauneicomisiideanchetapentruafacereaimobiliaracuterenuldelatvrcluj
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/mediasindtvrsolicitaparlamentuluiconstituireauneicomisiideanchetapentruafacereaimobiliaracuterenuldelatvrcluj
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/administratiagradeaactionatainjudecatadeoarecerefuzasaexplicecumacheltuit3milioanedeeuropentrucasadeproductieatvr
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/administratiagradeaactionatainjudecatadeoarecerefuzasaexplicecumacheltuit3milioanedeeuropentrucasadeproductieatvr
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MediaSind TVR a sesizat la ANSPDCP decizia șefei TVR de a distribui imagini 

din ședința Consiliului de Administrație al Televiziunii Române! 

Pentru conflict de interese, ANI a solicitat Justiției anularea tuturor actelor semnate 

de Andraș Istvan Demeter, șeful Casei de Producție din TVR și membru al CA din 

Radioul Public!  

Administrația Gradea angajează, pe bani publici, o casă de avocatură pentru a se 

război cu MediaSind TVR și cu jurnaliștii de la cotidianul Libertatea!  

Conducerea Televiziunii Române dorește desființarea filialei MediaSind TVR prin 

mijloace securistice! 

Serviciul condus de fosta vedetă, Mircea Radu, „din dragoste” dezinformează 

opinia publică: Conducerea TVR susține că nu va exista nicio sedință de CA pentru 

activitatea sefei TVR deși aceasta a fost deja convocată pentru data de 8 iulie! 

Conducerea TVR a făcut achiziții de peste un million de lei, prin încredințare 

directă, de la o firmă din Călărași. Șeful serviciului care beneficiază de aceste 

achiziții este un fost angajat al respectivei firme!  

SRTV acţionată în judecată pentru contractele suspecte încheiate de şefa TVR cu 

un fost partener de afaceri și consilier personal!   

Tribunalul Bucureşti a anulat diminuările de drepturi negociate de conducerea 

TVR cu sindicatul de casă împotriva angajaţilor! 

Conducerea SRTV acţionată în judecată pentru că ascunde rezultatul măsurătorilor 

de radiaţii din Televiziunea Naţională 

Iresponsabilitatea administrației Gradea pune în pericol sănătatea tuturor 

angajaților TVR! 

Conducerea TVR obligată de instanță să facă publice angajările preferențiale! 

Invocând considerente etice, conducerea TVR impune o procedură ilegală şi 

imorală pentru a concedia angajații incomozi! 

Conducerea TVR obligată de instanță să facă publică lista colaboratorilor pentru 

care a plătit peste 3 milioane de euro! 

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/mediasindtvrasesizatlaansdcpdeciziasefeitvrdeadistribuiimaginidinsedintaconsiliuluideadministratiealteleviziuniiromane
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/mediasindtvrasesizatlaansdcpdeciziasefeitvrdeadistribuiimaginidinsedintaconsiliuluideadministratiealteleviziuniiromane
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/pentruconflictdeintereseaniasolicitatjustitieianulareatuturoractelorsemnatedeandrasistvandemetersefulcaseideproductiedintvrsimembrualcadinradioulpublic
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/pentruconflictdeintereseaniasolicitatjustitieianulareatuturoractelorsemnatedeandrasistvandemetersefulcaseideproductiedintvrsimembrualcadinradioulpublic
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/pentruconflictdeintereseaniasolicitatjustitieianulareatuturoractelorsemnatedeandrasistvandemetersefulcaseideproductiedintvrsimembrualcadinradioulpublic
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/administratiagradeaangajeazapebanipubliciocasadeavocaturapentruaserazboicumediasindtvrsicujurnalistiidelacotidianullibertatea
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/administratiagradeaangajeazapebanipubliciocasadeavocaturapentruaserazboicumediasindtvrsicujurnalistiidelacotidianullibertatea
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereateleviziuniiromanedorestedesfiintareafilialeimediasindtvrprinmijloacesecuristice
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereateleviziuniiromanedorestedesfiintareafilialeimediasindtvrprinmijloacesecuristice
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/serviciulcondusdefostavedetamircearadudindragostedezinformeazaopiniapublicaconducereatvrsustinecanuvaexistaniciosedintadecapentruactivitateasefeitvrdesiaceastaafostdejaconvocatapentrudatade8iulie
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/serviciulcondusdefostavedetamircearadudindragostedezinformeazaopiniapublicaconducereatvrsustinecanuvaexistaniciosedintadecapentruactivitateasefeitvrdesiaceastaafostdejaconvocatapentrudatade8iulie
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/serviciulcondusdefostavedetamircearadudindragostedezinformeazaopiniapublicaconducereatvrsustinecanuvaexistaniciosedintadecapentruactivitateasefeitvrdesiaceastaafostdejaconvocatapentrudatade8iulie
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereatvrafacutachizitiidepesteunmilliondeleiprinincredintaredirectadelaofirmadincalarasisefulserviciuluicarebeneficiazadeacesteachizitiiesteunfostangajatalrespectiveifirme
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereatvrafacutachizitiidepesteunmilliondeleiprinincredintaredirectadelaofirmadincalarasisefulserviciuluicarebeneficiazadeacesteachizitiiesteunfostangajatalrespectiveifirme
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereatvrafacutachizitiidepesteunmilliondeleiprinincredintaredirectadelaofirmadincalarasisefulserviciuluicarebeneficiazadeacesteachizitiiesteunfostangajatalrespectiveifirme
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/srtvactionatainjudecatapentrucontractelesuspecteincheiatedesefatvrcuunfostpartenerdeafacerisiconsilierpersonal
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/srtvactionatainjudecatapentrucontractelesuspecteincheiatedesefatvrcuunfostpartenerdeafacerisiconsilierpersonal
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/tribunalulbucurestiaanulatdiminuarilededrepturinegociatedeconducereatvrcusindicatuldecasaimpotrivaangajatilor
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/tribunalulbucurestiaanulatdiminuarilededrepturinegociatedeconducereatvrcusindicatuldecasaimpotrivaangajatilor
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereasrtvactionatainjudecatapentrucaascunderezultatulmasuratorilorderadiatiidinteleviziuneanationala
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereasrtvactionatainjudecatapentrucaascunderezultatulmasuratorilorderadiatiidinteleviziuneanationala
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/iresponsabilitateaadministratieigradeapuneinpericolsanatateatuturorangajatilortvr
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/iresponsabilitateaadministratieigradeapuneinpericolsanatateatuturorangajatilortvr
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereatvrobligatadeinstantasafacapubliceangajarilepreferentiale
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/invocandconsiderenteeticeconducereatvrimpuneoprocedurailegalasiimoralapentruaconcediaangajatiiincomozi
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/invocandconsiderenteeticeconducereatvrimpuneoprocedurailegalasiimoralapentruaconcediaangajatiiincomozi
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereatvrobligatadeinstantasafacapublicalistacolaboratorilorpentrucareaplatitpeste3milioanedeeuro
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereatvrobligatadeinstantasafacapublicalistacolaboratorilorpentrucareaplatitpeste3milioanedeeuro
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Conducerea TVR a cheltuit abuziv aproximativ 1,3 milioane de euro pentru 

contracte de asistenţă juridică! 

MediaSind TVR solicită liderilor politici să oprească dezastrul dinTVR și să 

demită actuala administrație! 

Tribunalul Bucuresti obligă administrația Gradea să explice de ce nu a efectuat 

determinări de noxe pentru toți factorii de risc din Televiziunea Națională! 

Avertizare publică pentru stoparea adoptării Procedurii abuzive privind conduita 

etică în TVR! 

Administrația Gradea acționată în instanță pentru că a secretizat cheltuielile 

publice din perioada stării de urgență! 

MediaSind a solicitat în instanță conducerii TVR să explice cum a cheltuit peste un 

million de euro pentru plata orelor suplimentare! 

Cum pot să fie concediați angajații TVR dacă încalcă Procedura privind conduita 

etică ! 

Pentru administrația Gradea cheltuielile publice din starea de urgență sunt secret de 

serviciu! Șefa TVR inventează o violare de corespondență pentru a se sustrage de 

la respectarea legii informațiilor de interes public! 

MediaSind TVR a solicitat DNA anchetarea jafului descoperit de Curtea de 

Conturi în Televiziunea Națională! 

SRJ MediaSind a solicitat în instanță anularea noului Cod Etic care maschează, de 

fapt, o procedură de concediere a angajaților incomozi din TVR! 

Confederația CNSLR-Frăția susţine protestele împotriva abuzurilor şefei TVR! ! 

Federația Internațională a Jurnaliștilor și UNI Global Union susțin toate protestele 

pentru demiterea șefei TVR! 

Federația Internațională a Jurnaliștilor și Federația Europeană a Jurnaliștilor au 

sesizat la Consiliul Europei abuzurile din Televiziunea Română!   

(Sursa: Departament Comunicare MediaSind TVR) 

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereatvracheltuitabuzivaproximativ13milioanedeeuropentrucontractedeasistentajuridica
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereatvracheltuitabuzivaproximativ13milioanedeeuropentrucontractedeasistentajuridica
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/mediasindtvrsolicitaliderilorpoliticisaopreascadezastruldintvrsisademitaactualaadministratie
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/mediasindtvrsolicitaliderilorpoliticisaopreascadezastruldintvrsisademitaactualaadministratie
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/tribunalulbucurestiobligaadministratiagradeasaexplicedecenuaefectuatdeterminaridenoxepentrutotifactoriideriscdinteleviziuneanationala
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/tribunalulbucurestiobligaadministratiagradeasaexplicedecenuaefectuatdeterminaridenoxepentrutotifactoriideriscdinteleviziuneanationala
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/avertizarepublicapentrustopareaadoptariiproceduriiabuziveprivindconduitaeticaintvr
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/avertizarepublicapentrustopareaadoptariiproceduriiabuziveprivindconduitaeticaintvr
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/administratiagradeaactionataininstantapentrucaasecretizatcheltuielilepublicedinperioadastariideurgenta
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/administratiagradeaactionataininstantapentrucaasecretizatcheltuielilepublicedinperioadastariideurgenta
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/mediasindasolicitatininstantaconduceriitvrsaexplicecumacheltuitpesteunmilliondeeuropentruplataorelorsuplimentare
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/mediasindasolicitatininstantaconduceriitvrsaexplicecumacheltuitpesteunmilliondeeuropentruplataorelorsuplimentare
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/cumpotsafieconcediatiangajatiitvrdacaincalcaproceduraprivindconduitaetica
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/cumpotsafieconcediatiangajatiitvrdacaincalcaproceduraprivindconduitaetica
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/pentruadministratiagradeacheltuielilepublicedinstareadeurgentasuntsecretdeserviciusefatvrinventeazaoviolaredecorespondentapentruasesustragedelarespectarealegiiinformatiilordeinterespublic
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/pentruadministratiagradeacheltuielilepublicedinstareadeurgentasuntsecretdeserviciusefatvrinventeazaoviolaredecorespondentapentruasesustragedelarespectarealegiiinformatiilordeinterespublic
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/pentruadministratiagradeacheltuielilepublicedinstareadeurgentasuntsecretdeserviciusefatvrinventeazaoviolaredecorespondentapentruasesustragedelarespectarealegiiinformatiilordeinterespublic
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/mediasindtvrasolicitatdnaanchetareajafuluidescoperitdecurteadeconturiinteleviziuneapublica
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/mediasindtvrasolicitatdnaanchetareajafuluidescoperitdecurteadeconturiinteleviziuneapublica
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/srjmediasindasolicitatininstantaanulareanouluicodeticcaremascheazadefaptoproceduradeconcediereaangajatilorincomozidintvr
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/srjmediasindasolicitatininstantaanulareanouluicodeticcaremascheazadefaptoproceduradeconcediereaangajatilorincomozidintvr
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/federatiainternationalaajurnalistilorsiuniglobalunionsustintoateprotestelepentrudemitereasefeitvr
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/federatiainternationalaajurnalistilorsiuniglobalunionsustintoateprotestelepentrudemitereasefeitvr
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/federatiainternationalaajurnalistilorsifederatiaeuropeanaajurnalistilorausesizatlaconsiliuleuropeiabuzuriledinteleviziuneanationala
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/federatiainternationalaajurnalistilorsifederatiaeuropeanaajurnalistilorausesizatlaconsiliuleuropeiabuzuriledinteleviziuneanationala
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 Nicolae Ciucă - la reuniunea informală a miniştrilor Apărării din UE, la 

Berlin 

Ministrul Apărării Naţionale, Nicolae Ciucă, va participa, miercuri şi joi, la Berlin, 

la Reuniunea informală a miniştrilor Apărării din statele membre ale UE, ce se va 

desfăşura sub egida Preşedinţiei germane a Consiliului Uniunii Europene. 

 

Potrivit MApN, pe agenda ministrului se află şi Conferinţa statelor participante la 

Conceptul Naţiunilor Cadru (Framework Nations Concept - FNC), în format al 

miniştrilor Apărării din statele membre ale grupării-cadru coordonate de Germania 

(DEU FNC). 

 

Agenda reuniunii informale include dezbateri privind angajamentele operaţionale 

ale UE şi modul de dezvoltare a cooperării cu partenerii, viitorul instrument de 

orientare a Uniunii Europene în domeniul securităţii şi Apărării - Busola strategică, 

precum şi privind conceptul de cultură europeană de securitate şi apărare în context 

post-COVID. 

 

Conferinţa statelor participante la Conceptul Naţiunilor Cadru se va concentra pe 

dezbaterea şi aprobarea Raportului de progres nr. 4 al Grupării de tip naţiune cadru 

coordonată de Germania (DEU FNC). Raportul reflectă evoluţiile înregistrate în 

cadrul acestei grupări în perioada 2019 - 2020, precum şi activităţile desfăşurate pe 

cele două paliere ale iniţiativei: constituirea de mari unităţi şi, respectiv, domeniile 

de capabilităţi identificate în vederea intensificării cooperării - (capability clusters). 

 

La activităţi au fost invitaţi să participe secretarul general al NATO, Jens 

Stoltenberg, şi subsecretarul general al ONU pentru operaţii în sprijinul păcii, Jean-

Pierre Lacroix.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Curtea Supremă din Belarus respinge apelul de a anula rezultatele 

alegerilor, în timp ce un alt membru al opoziției este condamnat la închisoare 

Curtea Supremă din Belarus a respins marți apelul formulat de lidera opoziției 

Svetlana Tihanovskaia de a anula rezultatele disputatului scrutin din 9 august, 

relatează TASS, citat de Reuters. În același timp, un tribunal belarus a condamnat-

o pe Olga Kovalkova, membră a Consiliului de Coordonare, la 10 zile de 

închisoare. 

Condamnarea vine la câteva ore după ce un alt membru al Consiliului de 

Coordonare, Sergei Dilevsky, a fost condamnat tot la 10 zile de închisoare, după ce 

a fost găsit vinovat de nerespectarea unui ordin al autorităților. 

Consiliul nu a spus care sunt motivele pentru care a fost condamnată Kovalkova. 

Cei doi fusesră arestați de luni pentru organizarea ilegală a unei greve. 

Consiliul de coordonare se află sub presiunea autorităților care săptămâna trecută 

au adus acuzații împotriva sa pentru „subminarea securității naționale”. 

(Sursa:hotnews.ro) 

https://www.hotnews.ro/stiri-international-24248114-criza-din-belarus-autoritatile-continua-seria-arestarilor-dupa-protestul-urias-duminica.htm

